



Denis ROTH-FICHET, Juriste Senior auprès de la Commission antiraciste du Conseil de l'Europe (ECRI).

denis.roth-fichet@coe.int



Denis Roth-Fichet est administrateur civil hors classe.

Titulaire d'un double master 2 en droit social et gestion des ressources humaines de l'université de Panthéon-ASSAS, il a une longue carrière au service de l'Etat.

Nommé Conseiller en février 2012 auprès du Défenseur des Droits puis Chef du Pôle Promotion des droits fondamentaux et réforme en charge de la lutte contre les discriminations et notamment des questions d'égalité hommes-femmes, il a activement participé aux travaux préparatoires de la loi sur le harcèlement sexuel.

Il est aujourd'hui Expert National Détaché auprès du Conseil de l'Europe et est plus particulièrement en charge des droits de l'homme et de l'antidiscrimination et des relations avec les organes de l'Union Européenne.

Il est également professeur associé de l'Université de Paris-Dauphine et de l'Institut d'Etude Politique de Strasbourg.



Denis ROTH-FICHET, Senior Lawyer at the Council of Europe's anti-racist Commission (ECRI)

denis.roth-fichet@coe.int



Denis Roth-Fichet is a French senior civil servant.

He holds a double master's degree in social law and human resources management from the University of Pantheon-ASSAS and has a long career in the service of the State.

Appointed Councilor in February 2012 to the Defender of Rights, then Head of the Unit for the Promotion of Fundamental Rights and reform in the fight against discrimination, in particular gender equality and mainstreaming, he was actively involved in the preparatory work for the law on sexual harassment.

He is now a National Expert seconded to the Council of Europe and is in charge in particular of Human rights, anti-discrimination and the relations with the European Union bodies.

He is also an associate professor at the University of Paris-Dauphine and the Institute of Political Studies in Strasbourg.